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Protokół nr XIX.2021 
XIX Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 27 stycznia 2021 r. 
RG.0002.1.2021 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 10.32 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  

 
         Obecni radni        Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz   1. Felecka-Tręda Mariola           
2. Dembowski Adam             
3. Filocha Jan                 
4. Flasz Ewa  
5. Michalski Kazimierz                  
6. Ociepa Jarosław 
7. Olszta Małgorzata                
8. Patura Jolanta     
9. Piętos Dominika     
10. Skrobek Marek     
11. Synderecka Agnieszka   
12. Świstak Robert     
13. Zawada Mirosław 

        

O godz. 10:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył XIX Sesję Rady Gminy 
Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone na obrady: Wójta Gminy Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa i Skarbnik Bożenę Jarosińską. 

 

Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego Pana Macieja Błachiewicza 
Przewodniczącego Rady Gminy Ręczno w latach 1990-1994 oraz 1998-2002, 
wieloletniego Powiatowego Lekarza Weterynarii w Piotrkowie Trybunalskim.  

 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 13 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych 
i gości stanowią pisemne  załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. Porządek obrad, jak w zaproszeniu: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XVIII Sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia zażalenia do Ministra Edukacji i Nauki na 

postanowienie Łódzkiego Kuratora Oświaty w sprawie negatywnej opinii dotyczącej 
zamiaru przekształcenia z dniem 31 sierpnia 2021 r. Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
o strukturze organizacyjnej klas I-VIII z oddziałem przedszkolnym w Szkołę Filialną 
w Stobnicy o strukturze organizacyjnej klas I-III z oddziałem przedszkolnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 2021 rok. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 3 

Wnioski do protokołu XVIII Sesji Rady Gminy Ręczno 
 

Nie zgłoszono wniosków do protokołu XVIII sesji. 
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Punkt 4 
Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia zażalenia do Ministra Edukacji i Nauki na 
postanowienie Łódzkiego Kuratora Oświaty w sprawie negatywnej opinii dotyczącej 
zamiaru przekształcenia z dniem 31 sierpnia 2021 r. Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
o strukturze organizacyjnej klas I-VIII z oddziałem przedszkolnym w Szkołę Filialną 
w Stobnicy o strukturze organizacyjnej klas I-III z oddziałem przedszkolnym 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń 
Państwo radni podjęli 27 listopada 2020 r. uchwałę w sprawie przekształcenia szkoły 
nr XVII.117.2020 i w uchwale tej jest jak w każdej praktycznie zapis  „wykonanie powierza 
się wójtowi”. Z wykonaniem uchwały wiążą się pewne procedury, czyli jest to zasięgnięcie 
opinii między innymi od Kuratora Oświaty Łódzkiego, także poinformowanie Związku 
Nauczycielstwa. Decyzja Kuratora Oświaty jest wiążąca w tym wypadku i jest negatywna. 
Żeby wypełnić swoje obowiązki i wykonać uchwałę, dalszym etapem jest zażalenie do 
ministra edukacji. Czy złożymy to zażalenie, to jest niezbędna państwa uchwała, bo można 
złożyć, można nie złożyć, w zależności od państwa decyzji. 

 
Przewodniczący Mirosław Zawada 
Otrzymałem taką propozycję od Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w  Stobnicy, że 
najpierw dzwonili do mnie, że chcieliby uczestniczyć w dzisiejszej sesji rady gminy.  
Konsultowałam się w tej sprawie z kierownictwem, no nie ma konkretnego bardzo 
zabraniania jak jest mała ilość osób, ale przy dużym rygorze sanitarnym. Rozmawiałem 
z nimi i po prostu dogadaliśmy się, że nie będą uczestniczyć w dzisiejszej sesji rady gminy.  
Niemniej jednak Rada Rodziców przy Szkole Podstawowej w Stobnicy złożyła dzisiaj do 
mnie, do przewodniczącego pismo: 
„Przewodniczący Rady Gminy Ręczno Pan Mirosław Zawada – Ze względu na sytuację 
epidemiologiczną i brak możliwości udziału nas rodziców dzieci ze Szkoły Podstawowej w 
Stobnicy w obradach XIX Sesji Rady Gminy Ręczno, w załączniku przedkładamy nasze 
pytania do Pana Wójta, radnych Gminy Ręczno i prosimy o odpowiedź na sesji w dniu 27 
stycznia 2021 roku. Z poważaniem Przewodnicząca Rady Rodziców przy Szkole 
Podstawowej w Stopnicy Jolanta Szokalska 
Pytania: 

1. Do Wójta Gminy Ręczno - Pana Piotra Łysonia: Czy Pan Wójt może spojrzeć 
w lustro? Nam rodzicom mówi Pan jedno, a robi coś zupełnie przeciwnego. Mówił 
Pan, że szkoły nigdy  nie zamknie i co?  

2. Do Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Ręczno - Pani Jolanty Patury: Na jakiej 
podstawie radni twierdzą, że warunki nauki w Szkole Podstawowej w Ręcznie są 
lepsze od warunków panujących w Szkole Podstawowej w Stobnicy? 

3. Do Przewodniczącego Komisji Budżetu i Infrastruktury – Pana Jana Filochy: 
Zastanawia nas rodziców uczniów Szkoły Podstawowej w Stobnicy, dlaczego 
pozyskane środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 
850 000,00 zł zostały skierowane tylko do Szkoły Podstawowej w Ręcznie? Dlaczego 
w projekcie nie uwzględniono naszej szkoły? 

4. Panie Wójcie, co roku opiniuje Pan pozytywnie arkusz organizacyjny z nauką klas 
łączonych w celu zminimalizowania kosztów, a w zażaleniu ten argument ukazany 
został jako czynnik niesprzyjający wysokim efektem nauczania. To po co nasze dzieci 
uczą się więc w klasach łączonych skoro to nie przynosi korzyści ani im, ani  
finansowych? 

5. Panie przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury, jakie koszty wiążą się 
z funkcjonowaniem szkoły w Ręcznie? W zażaleniu jest mowa o olbrzymich 
nakładach na wynagrodzenie nauczycieli Szkoły Podstawowej w Stopnicy, czy 
nauczyciele w Ręcznie mają inne pobory? Czy gmina dokłada tylko do Szkoły 
Podstawowej w Stobnicy? 

6. Pani Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków  i Petycji: dlatego radni nie rozważają 
możliwości zmiany obwodów szkoły? Między istniejącymi obecnie obwodami istnieją 
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olbrzymie dysproporcje, bowiem do obwodu Szkoły Podstawowej w Stobnicy należą 
jedynie 3 miejscowości, z kolei do obwodu Szkoły Podstawowej w Ręcznie należy 
ponad 10 miejscowości naszej gminy. 

7. Czy radni zdają sobie sprawę, że są uczniowie, którzy faktycznie do szkoły w Ręcznie 
będą mieć około 15 km? Twierdzą Państwo, że gmina dysponuje 2 autobusami oraz 
jest możliwość wynajęcia dodatkowej firmy transportowej - skąd dodatkowe pieniądze 
na te kwestie? Gdzie pieniądze na dodatkową opiekę nad dziećmi, czy będzie to  
kolejny etat w gminie? Proszę o odpowiedź Pana Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej - Pana Marka Skrobek. 

8. Dlaczego w zażaleniu na postanowienie kuratora wielokrotnie pojawia się słowo 
tendencyjność, na jakiej podstawie Państwo tak twierdzą? O odpowiedź proszę Panią 
Flasz. 

9. W przedstawionym przez Państwa zażaleniu jest mowa o wnikliwej analizie 
i czynionych symulacjach dotyczących zatrudnienia nauczycieli, a w postanowieniu 
kuratorium jest zapis, że dyrektor z Ręczna nie ma możliwości  zatrudniania nikogo. 
Jaka jest prawda? Proszę o odpowiedź Przewodniczącą Komisji Edukacji i Ochrony 
Zdrowia - Panią Małgorzatę Olsztę. 

Przewodnicząca Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Stobnicy Jolanta  Szokalska” 
 
Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura 
Ponieważ po raz kolejny wywołano mnie do tablicy, w związku z tym chciałabym kilka słów. 
Proszę wrócić do poprzedniej sesji, nawet do mojej wypowiedzi, w której wyraźnie 
podkreśliłam iż bardzo pozytywnie oceniam pracę w szkole w Stobnicy. I jednocześnie  
podkreśliłam, że jest to nasz zamiar przekształcenia, a wiąże się on li tylko z tym, że mamy 
problemy finansowe w gminie, że przeorganizowanie tego, tej placówki pozwoli nam na 
zaoszczędzenie pieniędzy. I to był jedyny wskaźnik tego, żeby wystąpić z zamiarem do 
przeprowadzenia takiej operacji. Natomiast cała reszta, czy szkoła  jest dobra, jest to zdanie 
- tutaj będą mieli głównie rodzice tych dzieci. Natomiast my możemy powiedzieć, wizualnie 
szkoła jest ładna, natomiast jak jest, jakie efekty, jakie efekty przynosi dają egzaminy 
zewnętrzne i nie nam jest odnosić. Ja nie czuję się tutaj władna temu, żeby odnosić się do 
tego, jak ta placówka pracuje dydaktycznie. Mnie w tej chwili i na tę porę, jak już  podkreślam 
w mojej wypowiedzi, mój status społeczny zmienił się i na tę chwilę mnie interesuje bardziej 
budżet gminy. Czy będzie nas stać na to, żeby w takiej formie utrzymywać i tak 
oszczędzamy już na każdym kroku. W związku z tym nie widzę tutaj jakiegoś problemu, żeby 
spróbować, bo na razie podkreślam jeszcze raz, była to próba, a wszystkie sprawy 
techniczne miały być omawiane dopiero przy ewentualnym dalszym procesie. 
 
Radna Małgorzata Olszta - przewodnicząca Komisji Edukacji i Ochrony Zdrowia 
Ponieważ również mnie wywołano do tablicy w sprawie zatrudnienia, to chcę odpowiedzieć 
tak. W postanowieniu kuratora jest wiele nieścisłości, nie tylko odnośnie zatrudnienia. 
Analiza zatrudnienia nauczycieli jest czyniona. Nie wiem, czy dla wszystkich nauczycieli 
będzie miejsce w szkole w Ręcznie, ponieważ nie mnie o tym orzekać, ale taka analiza 
faktycznie jest robiona. 
 
Radna Ewa Flasz – przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
Też czuję się w obowiązku odpowiedzieć, że nieścisłości w postanowieniu kuratora jest 
bardzo wiele. No to między innymi wzięcie pod uwagę warunków w części przeznaczonej do 
remontu, a pominięto zupełnie warunki nauki w części szkoły, gdzie miałyby uczyć się dzieci 
właśnie ze Stobnicy. Wyniki egzaminów ośmioklasistów są podane z 2019 roku w szkole 
w Stobnicy, ponieważ były lepsze, a pominięto zupełnie rok 2020, gdzie były właśnie bardzo 
słabe przy małej ilości uczniów. Czworo uczniów dosłownie to jest naprawdę słabiutko.  
A odnośnie obwodów możemy zmienić, ale wtedy gdzie ta troska o dzieci, którym się 
wydłuży droga do szkoły. 
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Radny Marek Skrobek – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Chciałem odpowiedzieć na to pytanie: koszt przewozu dzieci ze Stobnicy do Ręczna na 
pewno nie będzie tak duży jak wynagrodzenie nauczycieli. Tak, w tej chwili też są wożone 
dzieci, nie było to szczegółowo omawiane, ale na pewno ten problem byłby rozwiązany. 
Następna sprawa 15 km - siódmoklasiści, ośmioklasiści za rok, za dwa kończą szkołę, pójdą 
do szkoły średniej do Piotrkowa na odległość 30 km i tam nikt z rodziców nie płacze, że jest 
daleko. Nikt się nie ubiega, żeby wybudować szkołę średnią na Bilskiej Woli.  
 

Radny Jan Filocha – przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury  
Co do remontów szkół to Stobnica nie była brana pod uwagę, bo był wniosek pisany na 
szkołę w Ręcznie o dofinansowanie. Szkoła wymaga remontu, już od 20 lat robimy remont.  
 

Radny Adam Dembowski 
Czy to pismo, które przyszło od kuratora będzie podłączone jako zażalenie napisane do 
Ministerstwa edukacji? Oprócz tego mamy tylko załączniki podane: dwa załączniki od 
dyrektora Szkoły Podstawowej w Ręcznie i jeden załącznik od pani dyrektor ze Stobnicy i ta 
skarga, która wpłynęła tutaj od rodziców. Druga sprawa - w uchwale wszędzie się pisze, że 
uchwałą rady gminy, ale w uchwale nie pisze, że uchwała przeszła jednomyślnie. Część 
radnych się sprzeciwiła. Trzecia  sprawa - odniosę się do punktu szóstego, który jest 
skierowany w imieniu rady gminy do ministra edukacji:  
„6. Rada Gminy Ręczno w opiniowanej przez Łódzkiego Kuratora Oświaty uchwale 
wskazała, iż zapewni uczniom z obwodu Szkoły Podstawowej w Stobnicy bezpłatny 
i komfortowy dojazd do Szkoły Podstawowej w Ręcznie, który nie będzie dla nich uciążliwy 
…” itd., itd.  
Z tego  wychodzi, że nie decyduje przewozem transportowym pan wójt, tylko rada. A to 
przecież pan wójt decyduje, czy przewozy będą zapewnione, czy nie będą zapewnione 
dowozy. Moje pytanie, czy tylko rada gminy jest odpowiedzialna za dowóz dzieci, czy gmina 
zapewnia?  
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń 
Gwoli ścisłości - organami gminy jest i rada gminy, i wójt gminy. Także państwo według 
ustawy narzuca nam zapewnienie obowiązku dowożenia, jeżeli o to chodzi. Ale tak 
naprawdę tworzymy jedność.  
 

Radny Adam Dembowski 
Bo my się tutaj przyznajemy (niektórzy), że szkoła będzie z zamiarem przekształcenia. 
Część radnych bierze na siebie winę, ale pan nie umie się do tego przyznać. Trzeba jasno 
powiedzieć tak, brak budżetu, to trzeba się przyznać konkretnie, a nie tylko co tylko dobrze 
to pan wójt, a jak źle rada. Tak nam się nie podoba. Jeśli pan mówi, że wspólnie działamy, to 
trzeba się do wspólnoty przyznać. Działamy razem, brak pieniędzy, trzeba szkołę 
przekształcić, a nie tylko wina. Wiadomo, że uchwała, ale pan był tak samo, cegiełkę jakąś 
dokłada do tego. 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń 
Myślę, że nie będę się wdawał z panem w dyskusję.  Chciałem się odnieść do pytań jeszcze. 
Akurat mam zarzut, że nie będę mógł spojrzeć w lustro. Powiedzmy, że jest to jakieś 
małostkowe, bo codziennie rano golę się i bez lustra nie da rady. Natomiast szanowni 
państwo chciałem odpowiedzieć też na jedno pytanie dotyczące szkoły i dofinansowania. 
Sprawa jest całkiem inna, bo my złożyliśmy wniosek na podstawie decyzji sanepidu. 
Wykonaliśmy dokumentację i złożyliśmy wniosek z funduszy Unii Europejskiej o remont tej 
szkoły. Ze względu na Covid inwestycja nie mogła być realizowana. Zrodziła się okazja, żeby 
złożyć jeszcze raz wniosek, tamten nie przeszedł pozytywnie. Merytorycznie był dobry, tylko 
ze względu na brak środków unijnych - środków unijnych nie uzyskaliśmy.  Ale, tak jak 
mówię, nie mogliśmy kontynuować ze względu na epidemię, pandemię. Złożyliśmy wniosek 
z rządowego funduszu właśnie dla inwestycji, które były przerwane ze względu na Covid. Ale 
inwestycja musiała posiadać dokumentację, pozwolenie na budowę, wszystkie wymagane 
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prawem dokumenty. Nie mogliśmy tej sumy, którą otrzymaliśmy z ministerstwa przeznaczyć 
po części do Stobnicy, bo w Stobnicy nie mieliśmy żadnej dokumentacji. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia zażalenia do Ministra 
Edukacji i Nauki na postanowienie Łódzkiego Kuratora Oświaty w sprawie negatywnej opinii 
dotyczącej zamiaru przekształcenia z dniem 31 sierpnia 2021 r. Szkoły Podstawowej 
w Stobnicy o strukturze organizacyjnej klas I-VIII z oddziałem przedszkolnym w Szkołę 
Filialną w Stobnicy o strukturze organizacyjnej klas I-III z oddziałem przedszkolnym  
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 13 (nieoddane: 1 ), nieobecni: 1 
ZA - 7 - Filocha Jan; Flasz Ewa; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; 
PRZECIW - 3 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Zawada Mirosław; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; 
 

Uchwała nr XIX.128.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 27 stycznia 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 2021 rok 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska  
Zwiększa się plan dochodów budżetu w 2021 roku o 1 000,00 zł, są to wpływy ze zwrotów 
świadczeń rodzinnych i tą kwotę przenosimy na wydatki. Zwiększa się plan wydatków 
budżetu w 2021 roku, zmniejszamy rezerwę ogólną o 30 000,00  zł i te środki przeznaczamy 
na pomoc społeczną 20 000,00 zł na wykonanie instalacji podłączenia zestawów 
komputerowych i na monitoring oraz na zakup  sprzętu - nasza placówka GOPS-u przenosi 
się do innego pomieszczenia. Kolejna zmiana to dział Rodzina 1000 zł z dochodów 
przynosimy na zwrot świadczeń. Kolejna zmiana to jest zakup kosiarki samojezdnej. 
Mieliśmy tam w pozostałej działalności, a ponieważ składamy wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego i przenosimy zadanie zakup kosiarki samojezdnej wraz z niezbędnym 
osprzętem, ona będzie nam służyła w ramach tego zadania do koszenia boisk na obiektach 
sportowych. W związku z tym przynosimy ją do działu kultura fizyczna i zwiększamy 
o 10 000,00 zł, wartość całego zadania będzie 30 000,00 zł. Możemy pozyskać kwotę 
24 000,00 zł z Urzędu Marszałkowskiego, a wkład własny byłby tylko 20%.  
 

Nie było pytań do projektu uchwały.  
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ręczno na 
2021 rok 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek 
Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XIX.129.2021 Rady Gminy Ręczno z dnia 27 stycznia 2021 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 6 
Sprawy różne 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił treść zarządzenia NR 8/2021 Wojewody 
Łódzkiego z dnia 20 stycznia 2021 roku  w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających do 
Rady Gminy Ręczno w okręgu wyborczym Nr 6 (zarządzenie stanowi zał. do protokołu).  
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Punkt 7 
Zamknięcie sesji 
 

Wobec wyczerpania zaplanowanego porządku obrad Przewodniczący Mirosław Zawada 
o godz. 10:32 zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka XIX Sesję Rady Gminy Ręczno 
w dniu 27 stycznia 2021 r.  

 
 

 

 

Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 


